
 

 

 

 

 

Het bestuur heeft de afgelopen dagen van een aantal verenigingen vragen 

mogen ontvangen. We zijn blij dat u actief met ons meedenkt en van de 

gelegenheid gebruik maakt om de vragen op voorhand te stellen, zodat we 

daar waar nodig, ook nog informatie op kunnen zoeken.  

Onderstaande vragen zijn gesteld door: 

 Voorzitter High Five (Joep van der Boom), vraag 1 t/m 37  

 Voorzitter BC Bumpers (Akkie Kersten) vraag 38 

 Voorzitter High Five (Joep van der Boom), vraag 39 t/m 52 

 Voorzitter BAL, (Jeroen van Veen) vraag 53 t/m 55 

 Voorzitter Bedum Blues, (Lennart Dijkman), vraag 56 t/m 57 

Onderstaand vindt u de beantwoording van de vragen, deze worden voorafgaand 

aan de AV aan de afgevaardigden, verenigingen en belangstellenden gestuurd, 

zodat iedereen over dezelfde informatie beschikt.  

--------------------------------------------------------------------------- 

1 Helaas zien we het aantal leden bij de bond teruglopen. Welke concrete 

plannen heeft de NBB om het aantal leden weer te laten groeien? 

Over een langere periode is het aantal leden inderdaad teruggelopen. 

Dankzij een gezamenlijke inzet van verenigingen en NBB zien we voor het 

eerst in de afgelopen drie jaar zien we een (kleine) trendbreuk. Per 1 

november 2021 is het ledenaantal 37.814 en dat is hoger dan 1 nov 2020, 

2019 & 2018. Op dit moment dus meer leden dan het toppunt in seizoen 

2020-2021. Dat is fijn om te constateren, maar tegelijk realiseren we 

ons dat er nog veel moet gebeuren. Daarbij zal de NBB vooral 

faciliterend moeten zijn voor de verenigingen. Daar worden ze immers lid 

en de verenigingen kunnen samen met de NBB zorgen voor een kwalitatief 

goed aanbod, met goede competities, goed geschoold kader voor goede 

trainingen en goede officials voor veel mooie wedstrijden. Daarnaast is 

de ontwikkeling van 3x3 en spelen in de buitenruimte een doorlopende 

ontwikkeling waar we allemaal mee aan de slag kunnen. Verder zal er de 

komende jaren onderzocht worden hoe we competities flexibeler en 

interessanter kunnen maken. 

2 In vervolg op bovenstaande vraag: met name de uitstroom van ouderen 

leden zorgt voor (potentiële) problemen. Het potentieel aantal trainers, 

coaches en (senior)scheidsrechters loopt hiermee terug. Welke concrete 

plannen heeft de NBB om te zorgen voor aanwas van deze functies? 

Door in het bijzonder de opleidingen voor kader anders in te gaan 

richten (laagdrempeliger in organisatie, financiën, aanbod lesmateriaal 

via e-learning etc) vertrouwen wij erop meer (oudere) leden aan ons te 



 

 

kunnen blijven binden. Ook is er de wens voor een georganiseerd 

basketball aanbod voor ouderen - walking basketball - dit ism 

verenigingen die hier al ervaring mee hebben. Een eigen 

verantwoordelijkheid voor de verenigingen is er ook, waarbij de NBB via 

accountmanagement en het ondersteunen van verenigingen inzet om de 

verenigingen hiervoor zo goed mogelijk te equiperen.  

3 Hoeveel contributie denkt u te gaan innen in seizoen 2021-2022 en in 

2022-2023  

De contributie stijgt in 2022 alleen met het consumentenprijs index 

cijfer (1,3 %, zie tarievenlijst in het AV boek). Alle andere tarieven 

blijven gelijk en waar mogelijk worden bijdragen aan scholing lager. 

Voor 2023 is dit nog niet te bepalen, maar als de omstandigheden het 

toelaten is het bestuur voornemens om prijzen niet te laten stijgen. 

4 Kunt u, mede gezien de redenen hierboven, stoppen met het opleggen van 

boetes?  

Het sanctioneringsbeleid is een uitvloeisel van de reglementen waar alle 

leden van de NBB zich aan hebben gecommitteerd middels hun lidmaatschap 

en die reglementen zijn gekoppeld aan AV-besluitvorming waar alle 

verenigingen stemrecht hebben. Indien een individuele vereniging of lid 

niet voldoet aan deze reglementen, worden daar heffingen en boetes voor 

opgelegd. Ze zijn ook bedoeld voor het creëren van gelijk speelveld. 

Niet opkomen, frauderen enzovoorts moeten bestraft worden om dat te 

behouden. De wens tot deregulering (d.w.z. minder regels/boetes op bv 

lagere niveaus) is bekend, maar dit zal echter een afgeleide moeten zijn 

van een wijziging van een beleidsthema.  

5 Bent u van mening dat er positieve werking uitgaat van uw boetebeleid? 

Verenigingen/leden die voldoen aan de vooraf afgesproken (spel)regels 

met elkaar, ervaren geen ‘belasting’ van boetes. Het boetebeleid is 

zeker geen doel op zich, maar sec een middel om diegene die niet kunnen 

of willen voldoen aan bepaalde eisen te sanctioneren, welke door de NBB 

organisatie wordt uitgevoerd. In de ideale wereld is sanctionering niet 

nodig. Opgemerkt dient te worden dat door de implementatie van Sportlink 

een aantal voorheen grote boete categorieën weg zijn gevallen (b.v. 

sheet verkeer invullen), dus oftewel dat door een stuk door de NBB 

geleide automatisering hier al een stuk aan tegemoet is gekomen. 

 

Statuten 

De NBB heeft in haar statuten staan dat verzekeringspremies een bron van 

inkomsten is. Ik schat in dat de NBB niet voldoet aan de WFT en daarmee het 

risico loopt op torenhoge boetes.  

6 Is het niet beter dat artikel D1 punt j van de statuten wordt 

verwijderd? 

7 Hoe komt een dergelijk punt in de statuten terecht? Worden aanpassingen 

in de statuten juridisch getoetst? 

U heeft gelijk dat verzekeringspremies geen feitelijke bron van 

inkomsten zijn omdat de bond hier functioneert als centrale inkoper. De 

door de bond betaalde premie wordt doorbelast aan de verenigingen. We 

zullen met de notaris overleggen of dit artikel geschrapt kan worden.  



 

 

Statuten worden zowel door de Bondsreglementscommissie als door de 

notaris getoetst. 

 

Artikel 5.1 LEDEN 

De NBB kent als leden: 

a. (omni)verenigingen die uitsluitend dan wel mede het in artikel 2 

gestelde doel beogen;  

b. natuurlijke personen die lid zijn van de onder a. genoemde 

verenigingen en die bevoegd zijn de basketballsport daadwerkelijk te 

beoefenen in door of namens de NBB georganiseerde wedstrijden. 

Artikel 7.3 VERENIGINGEN 

Een ploeg van een vereniging kan slechts uitkomen in een door of namens 

de NBB georganiseerde gewone basketballwedstrijd indien:  

a. de vereniging erkend is door de NBB; en  

b. de ploeg geheel bestaat uit leden van die vereniging die voor die 

vereniging speelgerechtigd zijn. 

8 Kunt u aangeven hoe bovenstaande artikelen uit de statuten te verenigen 

zijn (geweest) met het organiseren van 3X3 toernooien, waar ook mensen 

die geen lid van de NBB zijn deel aan nemen? 

Binnen de huidige regelgeving bestaan er ook projectleden en leden die 

rechtstreeks lid kunnen zijn/worden van de NBB (bv. officials, 3x3 

spelers, etc). 

 

Verzekeringen 

U belast een tweetal verzekeringen door, welke (minimaal) secundair 

zijn.  Er zijn een collectieve ongevallenverzekering ten bedrage van € 

0,82 per lid en de collectieve bestuurdersaansprakelijkheidsverzekering 

en aansprakelijkheidsverzekering ten bedrage van € 1,30 per lid.  

De uitkeringen bij de collectieve ongevallen verzekering zijn minimaal. 

Bij een ongeluk wordt maximaal €454 secundair gedekt van medische 

kosten. Bij blijvende invaliditeit is de uitkering maximaal €50.000.    

De dekking van de collectieve bestuurdersaansprakelijkheidsverzekering 

en aansprakelijkheidsverzekering is grotendeels voor de NBB zelf en in 

mindere maten voor de vrijwilligers bij de vereniging. Daarnaast zijn de 

meeste vrijwilligers hiervoor verzekerd via de gemeente waar ze wonen; 

meer dan 300 van de 352 gemeenten heeft een dergelijke verzekering.  

9 onderkent u de minimale verzekeringtechnische bijdrage van de door u 

doorbelaste polissen?  

De verzekering is ons inziens van belang als een aanvullende polis. 

Naast de genoemde uitkering is er ook de uitkering van € 500,- per 

element voor tandheelkundige hulp. Juist dit is zeer interessant voor 

basketballers en hier wordt ook veelvuldig gebruik van gemaakt. Gezien 

de bijdrage per persoon a 0,70 staat dit wat ons betreft zeker in 

verhouding.  

 

10 Is de NBB bereid deze verzekering per direct op te zeggen?  

Dit is een keuze van de verenigingen. Als de verenigingen dit collectief 

willen opzeggen zijn we hier zeker toe bereid. Dit vraagt wel een 

zorgvuldige voorbereiding en een uitvraag bij alle verenigingen. Indien 



 

 

verenigingen dit wel willen verzekeren is dit een uiterst scherpe premie 

die individueel niet afgesloten kan worden. 

11 Bent u ervan op de hoogte dat dergelijke verzekeringen niet verplicht 

kunnen worden? 

Zeker, dit is een keuze van de verenigingen uit het verleden en in die 

zin geaccordeerd in een ledenvergadering van lang geleden. 

12 Kunt u de polisbladen van beide verzekering publiceren? 

De inhoud van de polis staat vermeld op de site. De polisbladen zijn 

alleen ter inzage, omdat het informatie bevat van meerdere sportbonden. 

 

Teruggave contributie/wedstrijdkosten 

13 Hoe kan het zijn dat de reguliere verenigingen "slechts" 50% van de 

inschrijfgelden terug heeft ontvangen, terwijl er bij de 3x3 tour 

doodleuk staat: "En maak je geen zorgen, mocht het event niet doorgaan 

vanwege coronamaatregelen dan krijgt jouw team automatisch zijn of haar 

inschrijfgeld terug!´? En ja, dat uitroepteken komt van de NBB. 

In de begroting 2021 is vooraf geen rekening gehouden met opbrengsten 

van inschrijfgelden voor de 3x3 competitie én zijn projectmedewerkers 

ingezet voor de werkzaamheden (gefinancierd vanuit subsidiegelden, en 

niet betaald vanuit de contributiegelden). Hierdoor zijn er minder 

reguliere kosten indien een of meerdere events niet kunnen doorgaan, en 

is er tevens geen risico voor de begroting en kan het inschrijfgeld 

worden geretourneerd. Met de reguliere inschrijfgelden worden mede alle 

vaste (personeels)kosten betaald, en vinden er ook werkzaamheden plaats 

voor competitie en arbitrage als de competitie deels stil ligt.  

 

14 De wedstrijdkosten zijn €400 K gezakt t.o.v het voorgaande jaar. Hoe 

staat dit tov het bedrag aan teruggaven aan de verenigingen? 

In deze daling zit onder andere minder uitgaven aan arbitrage bij 

wedstrijden omdat de competitie vroegtijdig is beëindigd (+/- 200K 

minder aan kosten). Deze kosten zijn dan ook minder dan voorgaande jaren 

doorbelast aan de verenigingen. De overige wedstrijdkosten 

(competitiekosten) zijn met 173K gedaald. Onder deze kosten zijn ook 

opgenomen de personeelskosten. Aan wedstrijdgelden is 117,5K 

teruggevloeid naar de verenigingen.  

 

Financiële vragen n.a.v. jaarrekening en begroting. 

15 Waarom is het budget dat in de jaarrekening staat afwijkend van het 

budget dat in het AVboek 2021 staat?  

Bij het opstellen van de begroting 2021 voor de AV waren een aantal 

extra inkomsten op dat moment nog niet bekend. Aangezien het hier om 

substantiële bedragen ging is de werkbegroting aangepast en deze is 

gebruikt voor de monitoring en het overleg met de financiële commissie 

en daardoor (ten onrechte) als aangepaste begroting in de AV stukken van 

nov 2021 gekomen. Hier voor onze excuses. 

 

16 De kantoorkosten zijn in totaal €223K, een overschrijding van €40K tov 

het budget (22%). U geeft in de toelichting aan dat dit het gevolg is 

van thuiswerkplekken en automatiseringskosten. Echter worden de 

organisatiekosten wel volledig gespecificeerd, terwijl dit een 

substantieel een lagere post is. Kunt een specificatie presenteren? 



 

 

 Begroting Realisatie 

Automatiseringskosten €          20.000 €      26.760 

Automatisering Sportlink   €         127.000 €     154.583 

Kantoorkosten/Kantoorbenodigdheden €          10.750 €       7.071 

Overige kantoorkosten €          25.000 €      24.660 

 

17 De aanschaf van deze thuiswerkplekken is financieel lastig vast te 

stellen. Het heeft er alle schijn van dat er een substantieel bedrag is 

gemoeid met het inrichten van thuiswerkplekken. Kunt u een specificatie 

geven wat er is aangeschaft en wat dit gemiddeld per medewerker heeft 

gekost? 

Er is in 2020 voor 8K aan bureaus, bureaustoelen en andere 

kantoorartikelen (w.o. toetsenborden, etc.) aangeschaft voor het 

personeel. Gebaseerd op het aantal personeelsleden dat actief is op het 

bondsbureau (23) is dat +/- € 350 per personeelslid. Als werkgever zijn 

we verantwoordelijk voor ook een goede thuiswerk inrichting.  

 

18 Welke inhoud hebben de desinvesteringen? 

Het betreft hier geen desinvesteringen maar juist investeringen in 

diverse laptops en een basket t.b.v. Team NL. 

NOW regeling 

19 Waarom is er geen gebruik gemaakt van NOW I en NOW II, terwijl er wel 

gebruik is gemaakt van NOW III? 

Het criterium om aan te kunnen vragen is een daling van 20% van de omzet 

in een kwartaal. Dat hadden we alleen in Q4. 

 

20 Waarom heeft u de voorlopige uitkering van NOW III, u geeft zelf aan dat 

deze niet definitief is, meegenomen in het resultaat?  

De aanvraag heeft betrekking op het jaar 2020 en dient dan ook in de 

jaarrekening van 2020 te worden opgenomen. De accountants hebben de 

aanvraag van de NOW bekeken en hebben geen afwijkingen hierin 

geconstateerd. 

 

21 Waarom wijkt het bedrag van NOW III dat u in de jaarrekening presenteert 

zoveel van elkaar af? Op pag 27 staat €55.7K en op pag 31 staat €72.6K, 

terwijl in het openbaar register van de overheid een bedrag staat 

vermeld van €50.9K. 

Op pagina 31 staat het totaal aan NOW 3.0 subsidie hetgeen is berekend 

als volledige NOW 3.0 subsidie, Op pagina 27 staat het bedrag vermeld 

hetgeen de NBB per balansdatum van 31 december 2020 nog diende te 

ontvangen. Dit is dus de volledige subsidie minus de reeds ontvangen 

voorschotten. Van de aangevraagde NOW 3.0 subsidie wordt 80% 

bevoorschot, hetgeen in 3 termijnen wordt uitbetaald. De eerste termijn 

is uitbetaald in december 2020, de overige 2 termijnen in januari 2021. 

Deze twee termijnen treft u dus aan op pagina 27, met daarbij ook nog de 

overige 20% van de volledige subsidie. Het bedrag vermeld in het 

register van de overheid (UWV) is 80% van de aangevraagde subsidie. Daar 

deze subsidie begin december 2020 is aangevraagd, blijkt na opmaak van 

de jaarrekening dat de aan te vragen subsidie NOW hoger is dan 



 

 

oorspronkelijk is aangevraagd. Daarom stemmen de bedragen dus niet 

altijd overeen. 

Topsport 

22 De ontwikkeling van de kosten van de topsport tov het budget is enorm. 

Was van het kostenbudget voor 2019 nog 41% voor topsport bestemd, voor 

2022 is dit 49,5%. In een andere verhouding: de inkomsten zijn van de 

NBB zijn in die periode met 15% gestegen, terwijl de kosten voor 

topsport over diezelfde periode met 38,9% zijn gestegen. Kunt u aangeven 

waarom u een dergelijk sterk groeiend deel van het totaal budget wordt 

gestoken in topsport? 

De topsportprogramma’s worden grotendeels (65%) bekostigd door NOC*NSF 

en VWS. In 2021 was er extra budget beschikbaar door reallocatie van 

subsidiegelden vanuit 2020 en er zijn extra middelen beschikbaar gesteld 

door het Rijk via de Motie Heerema. Totaal was er in 2021 € 486K extra 

beschikbaar. Omdat ook in 2021 niet alle middelen gebruikt konden worden 

door de Covid 19 pandemie zijn er ook bedragen gealloceerd naar 2022. 

Dit is totaal een bedrag van 198K. 

 

23 De begroting voor 3X3 stijgt van €217K in 2019 naar €740K in 2022. Op de 

website staat namelijk maar 1 vereniging. Daarnaast heeft u in het 

verleden aangegeven dat sporters van 3X3 geen contributie betalen en 

daarmee geen lid zijn. Kunt u aangeven hoeveel contributie betalende 

leden de afdeling 3X3 heeft? Staat dit aantal leden volgens u in 

verhouding tot de kosten? 

De begroting 2022 heeft een totaal voor 3x3 (mannen en vrouwen) van € 

510.000. Dit betreft uitsluitend het deel voor de topsport met de 

nationale teams voor de mannen en de vrouwen. De stijging t.o.v. 2019 is 

het gevolg van een grotere bijdrage vanuit NOC*NSF. We hebben in die 

periode 200K extra gekregen om ook het mannenprogramma inhoud te geven 

met als resultaat plaatsing voor de OS en het behalen van de 

kwartfinales. De eigen inkomsten ca 30% van de kosten worden 

gerealiseerd door bijdragen vanuit de contributies, sponsors en 

prijzengelden. 

 

Arbitrage breedtesport 

24 In 2017 waren de arbitrage kosten €528K, terwijl u voor 2022 €719K 

prognosticeert. Kunt u de stijgende ontwikkeling in de kosten van de 

arbitrage toelichten? 

Dit wordt veroorzaakt door het feit dat de arbitragevergoedingen van de 

Mannen Eredivisie scheidsrechters (ingezet in de BNXT League) een 

salarisverhoging hebben van 20% voor seizoen 2021/2022 (en in 2020 is er 

ook een salarisverhoging van enkele procenten geweest).  

 

25 Waarom is de post huisvestiging voor 2022 lager begroot dan voorheen. 

Kunt u dit toelichten? 

Huurkosten voor kantoorpand Groningen is lager vanwege een switch naar 

een goedkopere locatie. Tevens zijn de huurkosten voor het magazijn 

elders in de begroting ondergebracht. 

 

26 De huur van de Kelvinbaan bedraagt €57K (in 2017). Welke kosten worden 

er nog meer geschreven op de post huisvestiging?  



 

 

Er is ook nog een kantoorpand in Groningen dat wordt gehuurd voor de 

medewerker aldaar. Daarnaast worden er ook nog servicekosten in rekening 

gebracht die buiten de huurovereenkomst vallen. 

 

27 De overige personeelskosten zijn met zo'n 25% gestegen t.o.v.op de 

gegevens  het resultaat 2019 en €100K boven het begrote bedrag voor 

2020. Kunt aangeven waarom de posten inhuur, overige en reiskosten 

zoveel zijn gestegen? 

In 2020 zijn naast de begrote bedragen ook de reservering aan 

transitievergoeding opgenomen, kosten voor een vitaliteitsprogramma van 

de medewerkers, inhuur voor vervanging bij ziekte en inhuur van een 

externe partij inzake het innovatiefonds. De kosten inzake het 

innovatiefonds worden gefinancierd vanuit subsidie. 

Marketing 

28 U heeft afgelopen jaar de goedkeuring gekregen om een strategie uit te 

gaan voeren om een community van 500.000 basketball liefhebbers te 

bewerkstelligen. Daar staat tegenover dat er niets wordt opgemerkt over 

het vergroten van het aantal leden. Welke doelstelling heeft de NBB op 

het gebied van ledenaantallen? 

Uiteindelijk zal een grotere community ook moeten leiden tot meer leden. 

De eerste ambitie van dit bestuur is het stoppen van de jaarlijkse 

daling en daarnaast de start van groei krijgen, vooral door de 

jaarlijkse uitstroom te verminderen. Zie ook beantwoording vraag 1. 

Eerste doel is een nieuwe basis van 40.000 leden. 

Statuten 

U wil de 3x3 spelende mensen lid maken van de NBB.  

29 Hoe hoog bedraagt de contributie voor deze mensen? 

3x3 leden worden beschouwd als project leden met bijbehorende 

contributie afdracht. De inning gaat via de team inschrijfgelden. 

 

30 Wordt hierbij onderscheid gemaakt naar leeftijd?  

Hierbij is geen onderscheid in leeftijd. 

 

31 Kan het Directiestatuut worden gepubliceerd? 

Het directiestatuut (directiereglement) maakt onderdeel uit van het 

Handboek Bestuur en is gepubliceerd en terug te vinden op de website van 

de NBB.  

Huishoudelijk Reglement 

A.6 De statuten en reglementen worden binnen vijf dagen na vaststelling 

door de Algemene Vergadering gepubliceerd op de website van de NBB. De 

datum van inwerkingtreding van gewijzigde statuten en reglementen wordt 

bepaald door de Algemene Vergadering waarin vaststelling heeft 

plaatsgevonden of bij nader besluit van het bestuur. 

32 Waarom is er de mogelijkheid dat het bestuur nog anders kan beslissen 

over de Statuten? 

Het bestuur kan niet anders beslissen over statuten. De bestuur heeft 

wel de bevoegdheid voor bepaalde andere reglementen. 

 

https://www.basketball.nl/documents/608/Handboek_Bestuur_NBB_V2021.pdf


 

 

33 U doet een voorstel om de rekening courant te verwijderen uit het 

huishoudelijke reglement.  Hoe kan het zijn dat er een dergelijk 

voorstel niet vooraf juridisch is getoetst? 

Zoals in de toelichting vermeld is de term Rekening Courant een naam die 

Sportlink gebruikt voor deze tool binnen het programma. Om dit te 

verduidelijken hebben we het artikel aangepast. 

34 Met het verwijderen van het rekening courant artikel bent u voornemens 

te gaan werken met voorschotfacturen. Dit brengt, net als bij de methode 

met de rekening courant, een enorm financieel risico mee voor de 

verenigingen. Waarom kiest u voor deze manier om de balans en ratio's op 

te poetsen waarbij de verenigingen (die de NBB vormen) het financiële 

risico lopen? 

De NBB is de bond van alle verenigingen. De bond voert allerlei diensten 

uit en maakt het mede mogelijk dat basketball overal in 

competitieverband gespeeld kan worden en dat de sport zich ontwikkelt. 

De kosten die daarmee gemoeid zijn worden gedekt door de inkomsten. Deze 

komen uit verschillende bronnen waar contributie er een van is. Op basis 

van het aantal leden dragen de clubs hier aan bij. De betaling geschiedt 

in delen zodat er een normale bedrijfsvoering voor de vereniging en de 

bond mogelijk is. Omdat het ledenaantal, het aantal teams en de afname 

van andere diensten fluctueert, doen we dat op basis van een voorschot 

dat gebaseerd is op de gegevens die op het moment van opstellen van de 

voorschotnota bekend zijn. Jaarlijks vindt een eindafrekening plaats 

o.b.v. werkelijke ledenaantallen, teams en afname andere diensten. Ons 

inziens wordt daarmee geen financieel risico op verenigingen 

afgewenteld. 

35 Hoe kan het zijn als de partner van de NBB Nike is er steeds foto's van 

andere merken worden gepubliceerd en op de website nog steeds Spalding 

staat vermeld? 

Het contract met Nike is deze week in gegaan en de vermeldingen en 

foto’s zullen zo spoedig mogelijk worden aangepast. 

36 Zou het een idee zijn om voor de verenigingen een gezamenlijke inkoop te 

gaan regelen? 

Dat is zeker een idee. In verschillende regio’s is er al sprake van 

gezamenlijk inkoop. In overleg met Passa Sport (leverancier van Nike) 

zijn we zeker van plan collectieve aanbiedingen voor elkaar te krijgen. 

 

Hoogte bondscontributie (BC Jumpers) 

37 Al jaren verbaas ik mij dat de bondscontributie een groot deel van onze 

clubcontributie opslokt. Om aantrekkelijk te zijn als vereniging in het 

speelveld met andere teamsporten is de contributie een onderdeel waar 

leden en/of ouders van jeugdleden een keus in maken om wel of niet lid 

te worden van een sportvereniging. In de tijd dat wij nog onderdeel 

uitmaakte van Rayon Zuid was de bondscontributie een behapbaar bedrag 

als onderdeel van onze clubcontributie. Het huidige bedrag dat voor 

jeugdleden moet worden betaald is ongeveer 50% van een volledig 

lidmaatschap van een voetbalclub inclusief de afdracht aan de KNVB. Het 

is een kromme vergelijking maar geef toch te denken. Ook zijn de 

bondscontributie tarieven van de NBB in vergelijking met vergelijkbare 



 

 

bonden zoals de handbalbond (EUR 20) en de Volleybalbond (EUR 17.50) een 

factor 2 a 3 hoger. Ik begrijp dat de bondscontributie onderdeel is van 

de totale financiering van de bond en dat het onderdeel is van de 

financiering van de kosten die als bond worden gemaakt. De vraag is hoe 

het kan dat andere bonden, die sportief op mondiaal gebied toch beter 

presteren dan de NBB, hun bondscontributie tarieven beduidend lager 

kunnen houden dan bij de NBB en zeker vergelijkbare of zelfs meer kosten 

hebben.  

Ik vraag het bestuur een poging te doen om de bondscontributie te 

herstructureren en meer in balans te brengen met vergelijkbare bonden 

zodat het voor clubs ook makkelijker is om competitief te zijn in het 

speelveld om leden te werven. Misschien ook goed om de kosten van de 

bond te sparren met vergelijkbare bonden en de vraag te stellen of het 

huidige kostenpatroon per onderdeel, wel de toegevoegde waarde breng die 

men ervan verwachtte. Met ander woorden;  je kunt elke Euro maar een 

keer uitgeven en dus moet men zich afvragen of alle kosten wel de 

opbrengsten generen die met ervan verwachtte. De juiste keuzes maken en 

misschien snijden in kosten die niet optimaal bijdragen aan een beter en 

competitiever promotie van de sport zijn hierbij te overwegen.  

Het vergelijken van contributies is altijd een lastige zaak. De 

inkomsten voor de bond of de kosten van de vereniging bestaan uit 

verschillende onderdelen en dat wordt door iedere bond anders gedaan. In 

zijn algemeenheid bestaan de kosten uit: 

• Contributie per lid o.b.v. leeftijd en discipline 

• Inschrijfgelden per team en/of per opleiding 

• Kosten voor officials 

• Aanvullende diensten zoals collectieve verzekering, sportlink club 

De NBB vergelijkt regelmatig het geheel van kosten met vergelijkbare 

bonden (zaalsporten) en dan komt het geheel over het algemeen redelijk 

overeen. 

Het streven van het bestuur is, als de omstandigheden het toelaten, om 

prijzen als het even kan niet te laten stijgen. (*zie ook vraag 3) 

 

Financiële vragen High Five  

Overlopende activa 

38 Vooruit gefactureerde opbrengsten: Kunt u de stijging (€450K) hiervan 

verklaren cq specificeren? 

De verhoging wordt veroorzaakt door de nieuwe structuur van factureren 

(bevoorschottingen) aan verenigingen. In de vooruit gefactureerde 

opbrengsten zitten de opbrengsten van de voorschotnota’s die betrekking 

hebben op het 2e deel van seizoen 2020/2021. 

 

39 Vooruit ontvangen bedragen: Kunt u de stijging (€498K) hiervan verklaren 

cq specificeren? 

In de vooruit ontvangen bedragen zitten de reallocaties van NOC*NSF 

verwerkt. Deze bedragen zijn in 2020 ontvangen, maar door toedoen van 

Covid-19 zijn programma’s en projecten verschoven naar grotendeels 2021 

en deels 2022. 



 

 

Kasstroom uit operationele activiteiten 

40 Afschrijvingen op materiële vaste activa: waarom staan deze bij de 

operationele kasstroom? 

De afschrijvingen op materiële vaste activa staan bij de operationele 

activiteiten, daar de afschrijvingskosten gedurende de 

afschrijvingsperiode in het resultaat worden opgenomen. Deze kosten 

worden echter niet in geldmiddelen uitbetaald, maar wel in het resultaat 

verwerkt en dienen daarom verwerkt te worden in het kasstroomoverzicht. 

Het zijn dus geen investeringen, deze hebben in de voorliggende periode 

plaatsgevonden. 

41 Mutatie voorzieningen: waarom staan deze bij de operationele kasstroom? 

De mutatie voorzieningen is opgenomen onder operationele activiteiten. 

Het betreft hier een reservering van kosten die is verwerkt in het 

resultaat en wordt gereserveerd op de balans. Er heeft dus geen 

daadwerkelijk uitbetaling in geldmiddelen plaatsgevonden en dient dus te 

worden verwerkt in het kasstroomoverzicht. 

Bestemmingsreserve mediaplatform 

42 Waarom is deze bestemmingsreserve verlaagd? 

Er is een voorziening gemaakt voor eenmalige investeringen. Deze worden 

gedurende een aantal jaren gedaan. Als er een investering is gedaan, 

gaat deze ten laste van de bestemmingsreserve en neemt deze af. In 2020 

is van de uitgaven t.b.v. van mediaplatform 5K t.l.v. de reserve 

gekomen.  

Subsidies 

43 Waarom worden er nagenoeg geen subsidies aangevraagd voor (bijv) de 

ontwikkeling van de breedtesport? 

Waar mogelijk worden er subsidies aangevraagd. Daar zijn echter beperkte 

mogelijkheden voor, voor ons als bond. In de afgelopen jaren hebben we 

subsidies aangevraagd en ontvangen van NOC*NSF (veilig sportklimaat, 

innovatiefonds en positieve sportcultuur); Cruijff Foundation, ter 

bevordering van sporten voor mensen met een beperking; FIBA: 

ontwikkeling 3x3, Her Rules; vanuit VWS en/of NOC*NSF zijn er geen 

subsidies beschikbaar voor breedtesport. Dat wordt gezien als een 

verantwoordelijkheid van de gemeente of van de sport zelf. 

Daarnaast wordt er zo veel mogelijk gebruik gemaakt van de middelen in 

het kader van het Sportakkoord en worden verenigingen opgeroepen hier 

gebruik van te maken via hun lokale sportadviseur. 

44 Subsidies worden vaak op basis van voorschot uitbetaald. 

Het lijkt erop dat er gekozen is om de bevoorschotting te verwerken in 

het resultaat. Wat is hier de reden van? 

Indien de subsidie betrekking heeft op het jaar van de desbetreffende 

jaarrekening (= boekjaar), dan dienen deze gelden ook in dat jaar te 

worden opgenomen in het resultaat van dat betreffende jaar. Er worden 

immers in dat jaar ook uitgaven hieromtrent gemaakt. In de jaarrekening 

wordt niet alleen rekening gehouden met de voorschotten van subsidies, 

maar daar waar nodig ook met de eventuele afrekening van de subsidies. 

 

  



 

 

45 Hoe kan de ALV de afloop van een subsidie zien? 

Het effect van subsidies is voor verenigingen altijd direct zichtbaar in 

de vorm van voorlichting, workshops, gerealiseerde producten, zoals 

bijvoorbeeld Multiskillz of de ontwikkeling van een E-learning platform.  

Subsidies worden vervolgens ook verantwoord aan de subsidiegever. Deze 

verantwoording en de definitieve vaststelling worden gecontroleerd door 

de accountant en maken deel uit van de jaarrekening. 

 

Begroting 2022 

Algemeen 

46 Indien er een herhaling van zetten plaatsvindt m.b.t. Corona in relatie 

tot binnensport, is er een financieel plan B? 

In deze zijn wij mede afhankelijk van de maatregelen die het Rijk neemt. 

Op eigen kracht hebben we daar minimale mogelijkheden voor. Indien zich 

een volledige herhaling voordoet hebben we er vertrouwen in dat de 

compensatieregeling, met name de verhuurders regeling, net als in de 

afgelopen periode voldoende soelaas biedt om ook dat gezamenlijk goed 

door te komen. 

47 Is er een verdeelsleutel die bij een tekort of surplus aan 

contributiegelden? 

Contributiegelden maken onderdeel uit van het geheel van inkomsten van 

de NBB. Als er een tekort is gaat dit ten laste van de algemene reserve. 

Als er een positief saldo is gaat dat naar de algemene reserve. 

48 U schrijft in uw memo toelichting op de begroting onder het kopje 

MARKETING, COMMUNICATIE enz.:" Dat er meer contributiegeld in 2022 naar 

topsport gaat, is mede mogelijk door de inzet op marketing. Uitgangspunt 

hierbij is dat alle kosten worden gedekt door inkomsten.". Hier ontgaat 

mij de logica. Kunt u dit nader toelichten? 

Een van de doelen van Marketing is het realiseren van extra inkomsten. 

Deze inkomsten moeten in ieder geval dekkend zijn voor de kosten die we 

voor marketing maken. Tot nu toe werd een deel van de kosten van 

marketing gedekt door een bijdrage vanuit de contributies. Aangezien dat 

in 2022 niet nodig is, kan dit deel benut worden voor andere onderdelen 

in de begroting.   

49 Daaronder staat dat er "de starting five" moeten komen.  

Ten eerste was dat het doel van dit jaar. Waarom is dit niet 

gerealiseerd? 

50 De gewenste €250K strookt niet met het voorgestelde budget voor 2022, er 

zijn namelijk al inkomsten. Kunt u dit verduidelijken? 

Het doel van 2021 is de juiste proposities maken om de starting 5 te 

kunnen werven. Daar zijn we nu een eind op de goede weg, maar effectief 

komen de eerste inkomsten in 2022. De inkomsten die tot nu toe 

gerealiseerd zijn, zijn opgenomen bij de onderdelen waar de inkomsten 

voor geworven zijn. Marketing zal de inkomsten moeten realiseren uit de 

starting 5. 

 

  



 

 

TOPSPORT 

51 Ook voor 3x3 wordt meer contributiegeld beschikbaar gesteld, net als bij 

marketing. De inkomsten van contributiegelden worden groter hoger 

ingeschaald. Kunt u de verdeling geven van de contributiegelden naar de 

verschillende (sub)posten ? 

De verdeling van contributies is opgenomen in de presentatie van de AV 

52 Kunt u de verdeling van de contributiegelden van 2019-2020-2021-2022 

naast elkaar presenteren? 

In 2020 is gestart om de contributiegelden te verdelen over de diverse 

afdelingen/onderdelen. In 2019 werden de contributiegelden nog geheel 

onder algemeen opgenomen. Hieronder treft u de verdeling van 

contributiegelden uit de begrotingen 2020-2021-2022. Het overzicht geeft 

echter wel een vertekend beeld, daar de begroting 2022 een andere 

onderverdeling (met name bij Topsport) heeft dan de begrotingen over 

2020 en 2021.  

 

 

BAL 

53 De huidige regeling voor het verplicht aanleveren van scheidsrechters 

leidt tot (soms) ongewenste gedrag en verleidt scheidsrechters en clubs 

om actief hun diensten aan te bieden en / of te werven. Het idee was 

natuurlijk dat clubs scheidsrechters zelf opleiden,  maar dat lukt niet 

altijd en hierdoor worden clubs gedwongen om scheidsrechters weg te 

halen bij andere clubs. Daarnaast willen scheidsrechters weinig reistijd 

maken en schrijven zich in bij een andere vereniging zodat ze wel 

dichtbij (t)huis kunnen fluiten.  

Vindt de NBB ook dat de huidige regeling tot ongewenste situaties leidt? 

De leveringsplicht is ingesteld om voldoende scheidsrechters te hebben 

in klassen en divisies waar neutrale scheidsrechters wenselijk zijn. 

Helaas is het een gegeven dat er onvoldoende scheidsrechters zijn om 

deze klassen en divisies te bemensen met scheidsrechters die zich 

vrijwillig aanmelden om te fluiten. Daarom is de leveringsplicht van 

kracht. Deze motiveert verenigingen om nieuwe scheidsrechters op te 

leiden en maakt heb deelgenoot van de verantwoordelijkheid om voor de 

gestelde klassen en divisies voldoende neutrale scheidsrechters te 

hebben in heel Nederland. Het doel van de leveringsplicht om even veel 

scheidsrechters "te leveren" als een vereniging "ontvangt". 

2020 2021 2022

% verdeling bedrag % verdeling bedrag % verdeling bedrag

Algemeen 24% € 462.000 24% € 423.000 Algemeen 26% € 479.000

Eigen vermogen 5% € 100.000 0% € 0 Eigen vermogen 0% € 0

Wedstrijdzaken 8% € 149.000 8% € 150.000 Breedtesport 22% € 420.200

Basketbalontwikkeling (incl. Opl&VO) 15% € 291.000 17% € 309.000

MarCom & Events 12% € 237.000 16% € 279.000 MarCom, Events & BO 16% € 295.000

Topsport Algemeen/TO/NMT 11% € 213.000 13% € 233.000 Topsport Algemeen 2% € 45.600

Topsport Mannen 3x3 3% € 52.000 3% € 56.000 Topsport 3x3 4% € 75.800

Topsport Mannen 5-5 + CTO 9% € 179.000 6% € 111.000 Topsport 5-5 17% € 310.000

Topsport Vrouwen 8% € 151.000 7% € 119.000 Topsport CTO 9% € 160.000

Topsport Rolstoel 3% € 66.000 6% € 100.000 Topsport Rolstoel 5% € 84.400

TOTAAL 100% € 1.900.000 100% € 1.780.000 TOTAAL 100% € 1.870.000

Breedtesport totaal 60% € 1.139.000 65% € 1.161.000 Breedtesport totaal 64% € 1.194.200

Topsport totaal 35% € 661.000 35% € 619.000 Topsport totaal 36% € 675.800

Eigen vermogen 5% € 100.000 0% € 0 Eigen vermogen 0% € 0



 

 

 

De regeling van de leveringsplicht heeft als bijeffect dat 

scheidsrechters soms weggekocht worden door verenigingen. Ook de NBB 

vindt dit zeer onwenselijk. Het beeld dat scheidsrechters kiezen voor 

een andere vereniging om in een andere regio te fluiten, wordt niet 

herkend. Scheidsrechters worden aangewezen vanaf hun woonplaats. De 

plaats van de vereniging heeft geen invloed op de regio waarin de 

scheidsrechter wordt aangesteld.  

 

54 Zo ja, wat zijn de plannen/ideeën om de regeling/voorwaarden aan te 

passen?  

De leveringsplicht is in de afgelopen jaren op verschillende punten 

aangepast om "de handel in scheidsrechters" te ontmoedigen. Zo is de 

regel geschrapt dat in enkele divisies een D/BS4 scheidsrechter geleverd 

moet worden. Daarnaast wordt momenteel een pilot gehouden rondom de 

leveringsplicht waarbij verengingen wedstrijden aangewezen kunnen 

krijgen op naam van de vereniging. Met deze pilot kan de vereniging het 

aantal wedstrijden dat gefloten moet worden verdelen over meerdere 

scheidsrechters. Deze scheidsrechters hebben minder plichten en dienen 

enkel een diploma te hebben 

 

55 Wat zijn de plannen/ideeën van NBB om het voor de scheidsrechters 

leuker, makkelijker te maken om te gaan en blijven fluiten? En welke rol 

ziet de NBB voor de verenigingen en coaches.   

Naast de pilot van de leveringsplicht wordt ook ingezet op de wensen en 

behoeften van de scheidsrechters. Door hun wensen (beschikbaarheden, 

combinatie spelen/fluiten, kilometervoorkeuren en verenigingen waar de 

scheidsrechter liever niet komt) leidend te laten zijn, hopen we dat het 

plezier in het fluiten blijft of zelfs toeneemt. Daarbij moeten we ons 

realiseren dat we niet opeens een blik aan scheidsrechters kunnen 

opentrekken. We moeten dat samendoen (stimuleren, opleiden, begeleiden, 

zorgen voor een veilig sportklimaat/ sportiviteit & respect zodat 

fluiten leuk blijft en leuk gevonden wordt! 

Bedum Blues 

56 Is het mogelijk dat de NBB voortaan voorziet in een online aanwezigheid 

bij de ALV? Dit acht ik een goede mogelijkheid voor mensen die eigenlijk 

niet naar de ALV willen bijvoorbeeld omdat de reistijd te lang is. Er 

kan dan worden besloten om de online aanwezigen geen stemrecht toe te 

kennen, immers als ze graag hun stem laten horen dan zijn ze wel fysiek 

aanwezig. 

Dit was inderdaad het idee voor deze AV. Echter door corona zijn we 

genoodzaakt nu allemaal online te volgen.  

 

57 Is het niet handiger om in een document tot wijziging van een reglement 

de tekst te arceren die het bestuur van de NBB ter wijziging aanbiedt 

aan haar leden? Op die manier is gelijk duidelijk welk artikel wordt 

gewijzigd en welk artikel nieuw is. 

In het memo bij de wijziging van de reglementen is aangegeven welke 

artikelen gewijzigd zijn. Op deze manier is het ook mogelijk om aan te 

geven waarom artikelen gewijzigd zijn.  


